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Nyomtatott és online sajtó 
  

Szijjártó Péter: miért nem lépett még semmit az Európai Bizottság Ukrajnával 

szemben az olajszállítások tiltása miatt? 
2024. július 30. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu, Telex.hu, 

Körkép.sk, Felvidék.ma 

Miért nem lépett semmit több mint egy hét alatt az Európai Bizottság Ukrajnával szemben az 

olajszállítások tiltása miatt? - tette fel a kérdést a külgazdasági és külügyminiszter keddi 

Facebook-bejegyzésében annak kapcsán, hogy Magyarország már több mint egy hete 

Szlovákiával közösen kezdeményezte az Európai Bizottság fellépését az ügyben. Szijjártó Péter 

úgy fogalmazott, hiába két uniós tagország energiabiztonságának veszélyeztetése, hiába az EU-

Ukrajna társulási megállapodás kristálytiszta megsértése, Brüsszel hallgat. Véleménye szerint 

ennek két oka lehet: az Európai Bizottság annyira gyenge, hogy képtelen érvényt szerezni két 

tagállam alapvető érdekének egy tagjelölttel szemben, vagy nem is Kijevben, hanem 

Brüsszelben találták ki az egészet, nem is az ukrán kormány, hanem az Európai Bizottság 

akarta, hogy zsarolják meg a két békepárti, fegyverszállításokat elutasító országot. "Az Európai 

Bizottságnak és személyesen Ursula von der Leyen elnöknek azonnal színt kell vallania: 

Brüsszelből kérték-e az olajszállítás tiltását Kijevtől? S ha nem, akkor miért nem lépett semmit 

több mint egy hét alatt az Európai Bizottság?" - tette fel a kérdést Szijjártó Péter. 

 

Átfogó csíkszeredai kiállítással ünnepli 50 éves fennállását a Gyergyószárhegyi 

Művésztelep 
2024. július 30. – MTI, maszol.ro, Székelyhon.ro, Krónika 

A csíkszeredai Csíki Székely Múzeumban pénteken megnyíló, Szárhegy 50 című átfogó 

kiállítással és több gyergyószárhegyi rendezvénnyel ünnepli fennállásának 50. évfordulóját a 

Gyergyószárhegyi Művésztelep Erdélyben. A pénteken megnyíló tárlat a Facebookon olvasható 

ajánló szerint "átfogó képet kíván nyújtani az elmúlt fél évszázad képzőművészeti vonalainak 

alakulásáról, a közel 2500 alkotást számláló gyergyószárhegyi gyűjteményről". A válogatás egy 

intézménytörténeti kamarakiállítással és a megyeszékhely, valamint Gyergyószárhegy 

közterein helyspecifikus alkotásokkal is kiegészül. A szervezők emlékeztetnek arra, hogy a 

Gyergyószárhegyi Művésztelepet Zöld Lajos újságíró, valamint Márton Árpád és Gaál András 

képzőművészek alapították 1974. augusztus 1-jén. Mint fogalmaznak, ekkor kezdődött "egy 

nagyszerű, de bonyodalmakkal, válságos időszakokkal teli történet, amely ma már 

kétségtelenül történelemnek számít". 
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A kétnyelvűséget és az oktatási-nevelési támogatás folyósítását is vállalja az OTP-

t felvásárló Transilvania Bank  
2024. július 30. – Krónika, maszol.ro 

Lezárult az OTP Bank romániai leányvállalatának megvásárlását célzó tranzakció, miután a 

bukaresti hatóságok jóváhagyták a Transilvania Bankkal kötött üzletet, a fúzióig a két 

pénzintézet önállóan folytatja tevékenységét – jelentette be kedden közös közleményben a két 

bank. A Transilvania Bank folytatja az OTP-csoportnak a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-vel 

szembeni kötelezettségei végrehajtását, többek között az OTP ügyfelei számára nyújtott 

kétnyelvű szolgáltatásokat – a közlemény megfogalmazása szerint – „ott, ahol erre szükség 

van”. Bár a közlemény nem tér ki rá, a vállalások közé tartozik a Szülőföldön magyarul 

programmal kapcsolatban fennálló kötelezettségvállalás is, és bár a magyar állam által a 

Romániában magyar nyelvű képzésben részesülő óvodások, iskolások, egyetemisták számára 

nyújtott oktatási-nevelési támogatások folyósításának sorsáról nem tesznek említést, ez 

vélhetően továbbra is az OTP Romániánál nyitott számlákra fog érkezni.  

 

Ki énekli Orbán Viktor dalát novembertől? - Interjú Valentin Stan történésszel 
2024. július 30. – maszol.ro 

A román kormány Európában azt csinálja, amit mindig is csinált: tökéletesen és azonnal 

végrehajt. Orbán nem ezt teszi - jelentette ki a Maszolnak Valentin Stan történész, politikai 

elemző, újságíró. Az RMDSZ-ről azt mondta, a szövetség vékony jégen jár, hiszen miközben jó 

viszonyt ápol a magyar kormányfővel, a Fidesszel, addig kénytelen együttműködnie a bukaresti 

pártokkal is. „Az RMDSZ-nek képviselnie kell a romániai magyarok érdekeit, s azt hiszem ezt 

nagyrészt meg is teszi. Ahhoz, hogy ezt sikeresen tegye, együtt kell működnie a román politikai 

erőkkel. A román politikai erők nem kedvelik Orbánt elsősorban azért, amit jelenleg 

Európában tesz. Így az RMDSZ vékony jégen jár. Ahhoz, hogy kiemelt szereplő legyen a magyar 

közösség érdekeinek képviseletében, erőteljesen együtt kell működnie a román politikai 

erőkkel. Másrészt, az RMDSZ-nek egy fontos kapcsolata van Orbánnal és a Fidesszel. Nem is 

lehet ez másként. 

 

A Hunyad megyei szórványban, Algyógyon táboroztak a bölcs diákok 
2024. július 30. – maszol.ro 

Július 22-27-e között ismét volt Bölcs diákok-élménytábor, amelynek idei helyszíne a Hunyad 

megyei Algyógy volt. A táborban azok a diákok és vezető tanáraik vehettek részt, akik a 2023–

2024-es tanévben a Bölcs diákok országos vetélkedőn a legjobb eredményt érték el. A tábor 

szervezői a Communitas Alapítvány és a Kolozsvári Református Kollégium, valamint szakmai 

partnerei a BBTE Magyar Biológia és Ökológiai és Geológiai intézetei. A táborba Nagykárolytól 

Szászrégenig, Tordától Székelykeresztúrig az ország számos vidékéről érkeztek diákok. A tábor 
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helyszíne azért is különleges, mert egyrészt két templom áll az udvarán, amelyek közül az egyik 

Románia legrégebbi temploma, másrészt, bár Algyógy magyar közössége 8 főre csökkent, ez a 

helyszín hétről hétre megtelik élettel és lélekkel az itt táborozók, de főleg az itt dolgozóknak 

köszönhetően. 

 

Megköszönték Tóth László leköszönő csíkszeredai főkonzul munkáját 
2024. július 30. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Augusztus elsejétől megszűnik Tóth László, Magyarország csíkszeredai főkonzuljának 

megbízatása. A közel hétéves munkát Hargita Megye Tanácsa testülete júliusi havi ülésén 

köszönte meg. Ez alkalomból Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke és a csíkszéki 

megyei tanácsosok egy része az elnöki irodában üdvözölték a főkonzult, a tanácsosok többi 

része pedig online jelentkezett be. Borboly Csaba azontúl, hogy megköszönte a megye 

társadalmi és gazdasági életébe hozott fejlesztéseket, ami a honosításban és főként a család 

támogatási programokban kiemelkedő, „házi feladatra" is felkérte Tóth Lászlót. Mint mondta, 

Hargita Megye Tanácsa, a Hargita Közösségi Fejlesztési Társulása révén 2027-re készülnek, 

hogy megyénknek ítéljék oda Európa Gasztronómiai Régiója címet, ennek népszerűsítésében 

kérte továbbra is a főkonzul közbenjárását. 

 

A kommunista rendszer által elárasztott Bözödújfalunak állít emléket az 

Összetartozás temploma  
2024. július 30. – Krónika 

Felavatják szombaton a Bözödújfalusi-tóból kimagasló Összetartozás templomát. A 

Bözödújfalusi-tóból kimagasló Összetartozás templomának felszentelő ünnepét tartják 2024. 

augusztus 3-án, szombaton 11 órától. A Péter Arthur katolikus főesperes és Laczkó Vilmos 

plébános által bemutatott szentmise után 12 órától unitárius istentiszteletre kerül sor, id. 

Szombatfalvi József nyugalmazott esperes hirdet igét. Ezt követően Kovács István, az unitárius 

egyház, és Kató Béla, az Erdélyi Református Egyházkerület püspöke ossza meg gondolatait az 

ünneplő közösséggel. Az 13 órakor kezdődő ünnepi beszédeket követően a résztvevők 

levonulnak a bözödújfalusi emlékparkba, amit családlátogatás követ a kopjafa faluban. Az 

Összetartozás temploma a Ceaușescu-rendszer idején, 1985-ben elkezdődött gátépítés miatt 

kitelepített és elárasztott Bözödújfalunak állít emléket. 

                  
Új bejelentőfelületet kapott a kisebbségi kormánybiztos 
2024. július 30. – Új Szó 

Új, felhasználóbarát bejelentőfelületet kapott a kisebbségi kormánybiztos hivatala a kisebbségi 

nyelvhasználati törvény hiányosságaival kapcsolatban. A bejelentéseket már a főoldalról, egy 

kattintással el lehet érni. A kisebbségi kormánybiztos már huzamosabb ideje kivizsgálhatja a 

törvényekkel kapcsolatos hiányosságokat, de a bejelentésekkel viszonylag kevesen éltek – és 

akkor is többnyire tömegesen. Legutóbb az idén februárban került sor egy hasonló Fe
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kezdeményezésre, mikor a Pro Civis polgári társulás 69 dokumentált esetet rögzített a 

kisebbségi nyelvhasználati törvény megsértésével kapcsolatban. Azokat a beadványokat 

egyesével, levélben kézbesítették, mivel az általános passzivitás egyik oka, hogy hiányoztak a 

panaszminták és nem volt felhasználóbarát a beadványok eljuttatása a megfelelő fórumokra. 

 

Gergely Papp Adrianna: Nem egy irányba húztuk a szekeret 
2024. július 30. – Ma7.sk 

“Mostanra már mindenkinek volt ideje fellélegezni az utolsó kudarc után, s mintha kezdenénk 

elfelejteni, a sikertelenséget nem az okozta, hogy etnikai alapon politizálunk-e vagy szakmai, 

netán területi alapon, hanem az, hogy az elnökségben képtelenek voltak megegyezni az 

emberek abban, hogy egy irányba húzzák a szekeret.” – mondta Gergely Papp Adrianna, 

Debrőd polgármestere és Kassa megyei képviselője a Magyar Szövetség szerepléséről. Úgy véli, 

a kampány eléggé központosított volt, a régiók hangját nem igazán lehetett hallani. Pedig talán 

azért voltak sikeresek a Szövetség jelöltjei a megyei választásokon, mert ott a régiókban az 

indulók tulajdonképpen saját maguk kampányoltak. 

 

Felvidéki magyar stratégiák II.: Gyűjtőpártiság – csapda vagy megoldás? 
2024. július 30. – Komjáthy Lóránt, Körkép.sk 

Szeptemberben tisztújítás vár a Magyar Szövetségre, amely a 2023-as előrehozott választások 

óta az egyetlen olyan párt a szlovák politikai palettán, amely magyar agendával rendelkezik. A 

tisztújítás mellett olyan kérdéseket kell megválaszolni, mint példáula a gyűjtópárt jellegének 

fenntartása vagy elvetése. A gyűjtőpárt mindenféle ideológiai vonalat magához hívott, 

elkerülhetetlenül felhígítva saját agendáját egy olyan világban, ahol áthidalhatatlanná váltak a 

szakadékok a legfontosabb kérdésekben. Amennyiben ezt szeretnék a jövőben fenntartani, 

akkor annak a felvidéki választókat kell arányaiban leképezniük és a liberálisoknak le kell 

mondaniuk azokról a politikákról, amelyek a felvidéki magyar közösség érdekeivel 

ellentétesek.  

 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetségének XXXII. Nyári Egyetemei 
2024. július 30. – Felvidék.ma 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetségének legrangosabb rendezvénye, a Nyári Egyetem 

ebben az évben 32. alkalommal látja vendégül a hazai magyar pedagógusokat. A meghirdetett 

szakcsoportokra közel 150 hazai, magyarországi és Kárpát-medencei magyar pedagógus 

jelentkezett. Az idei továbbképzésre hagyományosan két helyszínen kerül sor, Komáromban és 

Rimaszombatban 2024. augusztus 5-8. között. A rendezvény támogatói, a Miniszterelnökség, 

Nemzetpolitikáért Felelős Államtitkárság, Magyarország, Belügyminisztérium, Magyarország, 

Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt., Magyarország, KULTMINOR., – Komáromban továbbá 

Komárom Város Önkormányzata, Pro Selye Univerzitas, n.o, Selye János Egyetem és Nivam 

Komárom, MCC Dunaszerdahely. 
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Rangos djat kapott a kétyi iskola 
2024. július 30. – Új Szó 

Az Érsekkétyi Egyházi Alapiskola és Óvoda idén a szlovákiai magyar oktatási intézmények 

közül egyedüliként nyerte el a Legaktívabb Iskola címet a 2024-es Fenntarthatósági Témahét 

keretén belül. Az iskola a Fenntarthatósági Témahét lezárásának számító budapesti AlmaZöld 

Konferencián és Díjátadón vehette át a címet és a nyereményt a múlt tanév végén. A kétyi iskola 

három diákját két pedagógus, Varga Tímea és Oszlík Kinga kísérték el. A témahét alapcélja, 

hogy a diákok a különböző tanórák, versenyek, műhelymunkák során fogékonnyá váljanak a 

környezet- és természetvédelem kérdéseire. Évről évre egy-egy téma köré szerveződik az Áder 

János volt magyar köztársasági elnök védnökségét élvező kezdeményezés, ez pedig idén a 

levegő volt. 

 

Idén ötödször is Duna menti Kamarazenei Fesztivál 
2024. július 30. – Ma7.sk 

Idén 5. alkalommal kerül megrendezésre a Duna menti Kamarazenei Fesztivál, melynek 

mottója „Öt koncert, öt helyszín – hangulat, érték, öröm”. A fesztivál a klasszikus zene 

rajongóinak közkedvelt eseményévé vált az évek során. Az öt helyszínen zajló fesztivál a műfaj 

hagyományait tiszteli meg a klasszikus zene széles spektrumát kínálva ezen dallamok 

szerelmeseinek. A Fesztivál idei évadának fővédnöke Vásáry Tamás, a Nemzet művésze címmel 

kitüntetett, Kossuth-díjas zongoraművész, karmester. Nagy öröm a szervezők számára, hogy 

az eszmei támogatáson túl, Vásáry Tamás személyesen is részt vesz a fesztiválon, augusztus 31-

én Komáromban vezényel majd. 

 

Csemadok Nap Dunamocson 
2024. július 30. – Felvidék.ma 

A Csemadok Dunamocsi Alapszervezete és a Gazda Polgári Társulás közös szervezésében a 

falumúzeum udvarán került sor az idei CSEMADOK NAP keretén belül megrendezésre kerülő 

Régi ételek napja c. rendezvényre. A rendezvényen megjelentek a kárpátaljai (Nagydobrony), 

partiumi (Nagykároly) Horvátországi Magyarok Demokratikus Közösségének Gazdaköre, 

Karancs, Hercegszőlős, a felvidéki falugazdászok mellett Osli, Kocs testvértelepülések, a helyi 

önkéntes tűzoltók és a Harmónia Szabadidőklub csapatai is. Amíg a bográcsban készült a 

vaddisznó, addig a falumúzeum egyik sarkában nagy üstben főtt a csülkös pacal, a másik 

sarokban a kemence előtt a Csemadok tagjai dagasztották a  tésztaféléket, amelyeket a 

kemencében sütöttek meg, Lajos András volt Csemadok-elnök vezetésével. 
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Pásztor: A vajdasági magyarok a továbbiakban is számíthatnak a magyar 

kormány támogatására 
2024. július 30. – Vajma.info 

A vajdasági magyarok továbbra is számíthatnak a Magyar Kormány támogatására, jelentette ki 

dr. Pásztor Bálint a Szabadkai Magyar Rádió reggeli műsorában. A Vajdasági Magyar Szövetség 

(VMSZ) elnöke kiemelte, marad minden úgy, mint eddig, ugyanis a politikai akarat megvan a 

határon túli magyarok segítésére. Ugyanakkor elmondta, arra kell koncentrálni, hogy 

fenntartsuk az eddig létrehozott rendszert. Ami működik, az ezután is fog - emelte ki dr. Pásztor 

Bálint. A politikus kitért arra is, hogy új támogatottak bevonására, új tartalmak támogatására 

jelen pillanatban csekélyebb az esély, mert nem lehet tudni, hogy mi lesz holnap, vagy fél év 

múlva. Azt viszont aláhúzta, hogy a vajdasági magyarok a továbbiakban is számíthatnak a 

Magyar Kormány támogatására, ami nem magától értetődő, hanem a Vajdasági Magyar 

Szövetség hathatós munkájának és az elért eredményeknek a következménye. 

 

Zenta: Összegyűjtötték a vajdasági búzát a Magyarok Kenyeréhez 
2024. július 30. –Vajma.info 

Az idén is nagy érdeklődés övezte a Magyarok Kenyere – 15 millió búzaszem elnevezésű 

program keretében megrendezett búzagyűjtést, amit ma tartottak meg a Vajdasági 

Agráregyesületek Szövetségének zentai székháza előtt. A vajdasági termelők az idei akció során 

24 tonna búzát adományoztak, azzal, hogy az idén a szervezők pénzadományokat is elfogadtak. 

A mai nap folyamán összegyűjtött gabonamennyiséget és a pénzadományt az idén is a Borsos 

malomban cserélik majd lisztre, amelyet vajdasági gyermekekkel foglalkozó intézményekhez, 

diákkollégiumokhoz, sérült gyermekekkel foglalkozó szervezetekhez és nagycsaládosokhoz 

juttatnak majd el. Egy zsák búzát pedig Magyarországra szállítanak a Kárpát-medencei 

összeöntés ünnepére és ebből sütik ki majd a Magyarok Kenyerét. Nagy Miklós, a VASZ elnöke 

hírportálunknak nyilatkozva elmondta, hogy az idén előbb elkezdték népszerűsíteni akciójukat 

és így az idén is 73 vajdasági gazdaszervezet és számos adományozó vett részt a Magyarok 

Kenyere vajdasági programjában. 

 

Elhunyt Vickó Árpád 
2024. július 30. – Vajma.info 

Hosszú súlyos betegség után kedden Újvidéken elhunyt Vickó Árpád műfordító, aki 

munkásságával jelentős mértékben hozzájárult ahhoz, hogy a magyar irodalom és kultúra közel 

kerüljön a szerb nyelvű befogadókhoz, nemkülönben a két kultúra közeledéséhez. Vickó Árpád 

1950-ben született Újvidéken. Az újvidéki Bölcsészettudományi Karon jugoszláv irodalmat és 

szerbhorvát nyelvet tanult. Az Újvidéki Rádió magyar nyelvű szerkesztőségének munkatársa, 

művelődési és irodalmi műsorainak szerkesztője volt. 1974-től fordított magyarról szerb 

nyelvre prózát, verset, esszét, humanisztikát, napjainkig több mint 85 önálló műfordításkötetet 
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https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29799/Pasztor-A-vajdasagi-magyarok-a-tovabbiakban-is-szamithatnak-a-magyar-kormany-tamogatasara.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29799/Pasztor-A-vajdasagi-magyarok-a-tovabbiakban-is-szamithatnak-a-magyar-kormany-tamogatasara.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29801/Zenta-Osszegyujtottek-a-vajdasagi-buzat-a-Magyarok-Kenyerehez.html
https://www.vajma.info/cikk/kultura/16381/Elhunyt-Vicko-Arpad.html
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publikált, többek között Örkény István, Szerb Antal, Bibó István, Jászi Oszkár, Szűcs Jenő, 

Tolnai Ottó, Konrád György, Bori Imre, Esterházy Péter, Kertész Imre, Várady Tibor, Lovas 

Ildikó műveit. Négy magyar novella- és költészeti antológiát jelentetett meg szerb nyelven, írja 

róla a Vamadia. 

 

Kecsenovics Szilvia kerül a Thurzó Lajos Művelődési-Oktatási Központ élére 
2024. július 30. – PannonRTV 

Ülésezett a Zentai Községi Képviselő-testület. A képviselők elfogadták több intézmény 2023-as 

zárójelentését, valamint döntés született az általános rendezési terv változtatásairól is. Bár az 

Ada irányába húzódó sínpárt felszedték, a városon át megmaradt a vonal, így a vasútállomástól 

a kikötőig húzódó ipari vágányt felújítás után ismét üzembe lehet majd helyezni. Az ülésen 

kinevezték a Thurzó Lajos Művelődési-Oktatási Központ új megbízott igazgatóját: Burány 

Hajnalka után Kecsenovics Szilvia kerül az intézmény élére. Jóváhagyták a köz- és a privát 

szféra partnerségében megvalósuló, a közvilágítás felújítására, észszerűsítésére vonatkozó 

végső szerződéstervezetet, amelynek értelmében mintegy 3322 új lámpatestet kap Zenta 

község. 

 

Veled vagyok, számíthatsz rám! 
2024. július 30. – PannonRTV 

Hittantábort tartanak három korcsoportban Magyarkanizsán. A Jó Pásztor Keresztény Ifjúsági 

Szervezet által megszervezett Veled vagyok, számíthatsz rám táborban jelen pillanatban az 

általános iskola 21 felsős tanulója vesz részt. Eseménydús napot tudhatnak maguk mögött a 

táborlakók, hiszen kedden gyalogtúrán vettek részt, majd a pénteki ebédhez készítették el a 

csiperkét. De emellett születésnapot ünnepeltek és játszottak is. A gyerekek többsége már 

sokadjára tér vissza a táborba. Harmat Emma, Magyarkanizsa: „Harmadjára vagyok ebben a 

táborban és azért jövök vissza, mert jó a társaság és soha nem lehet unatkozni. Mondjuk ma is 

voltunk a Baráthok kútjánál, utána meghívtak bennünket dinnyézni és ott is mindent kaptunk. 

Gondoltak arra is, hogy biztos kifáradtunk és hívtak egy lovas kocsit és azzal visszahoztak 

minket.” 

 

Uszoda építését tervezik Karlócán 
2024. július 30. – Magyarszo.rs 

Maja Gojković, a tartományi kormány elnöke tegnap Karlócára látogatott, ahol – miután 

vendégül látták őt a község vezetői és a gazdasági előjelű intézmények illetékesei – a tartomány 

további, folyamatos támogatását ígérte az ottaniaknak. Dražen Đurđić polgármester kalauzolta 

el Gojković asszonyt, aki arról tett említést, hogy a tartományi kasszából az elkövetkező 

időszakban 150 millió dinárral fogják támogatni a községi költségvetést. – Sok mindent kell 

tenni még azért, hogy Karlóca községnek a teljes gazdasági potenciálját megfelelő módon 

kiaknázhassuk. A polgárok életszínvonalának növelése és az idelátogatók figyelmének 

felkeltése a cél, szeretnénk éreztetni velük a község történelmi jelentőségét – mondta a 

V
a

jd
a

sá
g

 

https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/kecsenovics-szilvia-kerul-thurzo-lajos-muvelodesi-oktatasi-kozpont-elere
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/veled-vagyok-szamithatsz-ram
https://www.magyarszo.rs/vajdasag/a.312479/Uszoda-epiteset-tervezik-Karlocan
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házelnök A találkozón szó esett a városka nagyobb utcáinak a rekonstrukciójáról, egy játszótér 

kiépítésének a lehetőségéről, de nagyobb projektekről is. 

                    
Összefoglaló: a kárpátaljai magyarság is képviseltette magát Tusványoson 
2024. július 30. – Karpat.in.ua 

Központi szerepet játszott az ukrajnai háború témája, a békekeresés, illetve a kárpátaljai 

magyarság helyzetének kérdése az idei Tusványoson. A nyári szabadegyetemen idén is több 

kárpátaljai előadó vett részt, akik a maroknyi közösség jelenlegi helyzetéről számoltak be. A 

kárpátaljai magyarság idén is a KMKSZ-en keresztül képviseltette magát Tusványoson. Az első 

kárpátaljai vonatkozású kerekasztal beszélgetés szerdán volt, amikor „Kárpátalja híd szerepe 

Ukrajna európai uniós csatlakozási tárgyalásainak megkezdése fényében” címmel Sin József, a 

KMKSZ alelnöke, illetve Brassói Attila, a Külgazdasági és Külügyminisztérium kabinetfőnöke 

folytattak eszmecserét. A pénteki nemzetpolitikai kerekasztalon az elmúlt időszakban elért 

eredményeket vették számba és a jövőbeli kihívásokat térképezték fel a határon túli vezetők. 

 

Fiatalok és a kárpátaljai helyzet – kerekasztal-beszélgetésen a PCS munkatársai 
2024. július 30. – Kárpátalja.ma 

A Magyar Közösségépítők Értékszövetsége Egyesület második alkalommal rendezte meg a 

KözösÉg Fesztivált július 29-31. között, ezúttal Szolnokon. A rendezvény a közművelődési 

szakma legnagyobb ifjúsági fesztiválja. A program során határon túli szervezetek is felkérést 

kaptak, hogy reprezentálhassák régiójukat, bemutatva a jelenlegi helyzetet, a fiatalok 

lehetőségeit. Kárpátaljáról a Pro Cultura Subcarpathicának nyílt lehetősége részt venni a 

fesztiválon. A szervezetet Gál Adél és Kepics Andrea képviselték. A rendezvényt dr. Baloghné 

Uracs Marianna, a Magyar Közösségépítők Értékszövetsége Egyesületének elnöke nyitotta 

meg, aki egyúttal beszélt a fesztivál indulásáról, és ismertette az idei rendezvény célját. Mint 

mondta, a rendezvény interaktív módon és inspiráló beszélgetéseken keresztül mutatja meg a 

résztvevőknek, milyen sokféle lehetőséget rejt magában a közművelődés, és milyen izgalmas 

perspektívákat nyújt a pálya. 

 

Háború: újabb kárpátaljai magyar áldozat 
2024. július 30. – KISZo.net, Magyar Nemzet, karpataljalap.net 

Július 30-án kísérik utolsó útjára a magyar származású Szimjon Ferencet. Az Ungvári Városi 

Tanács tájékoztatása szerint a temetésre 13:00 órakor kerül sor a megyeháza előtti téren. Az 

1970-es születésű ungvári férfit 2024. február 5-én nyilvánították eltűntnek Avgyijivka 

környékén. A férfit szülei, testvérei is felesége gyászolja. 
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https://life.karpat.in.ua/?p=209510&lang=hu
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/fiatalok-es-a-karpataljai-helyzet-kerekasztal-beszelgetesen-a-pcs-munkatarsai/
https://kiszo.net/2024/07/30/haboru-ujabb-karpataljai-magyar-aldozat/
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Ukrenerho: A következő három hónap áramszünet nélkül telhet 
2024. július 30. – karpataljalap.net 

Ha Oroszország nem támadja Ukrajna energetikai infrastruktúráját, akkor a következő három 

hónap minimális áramszolgáltatási korlátozásokkal, vagy teljesen kikapcsolások nélkül telhet 

– közölte a DW Jurij Bojkóra, az Ukrenerho Nemzeti Energetikai Társaság 

felügyelőbizottságának helyettes elnökére hivatkozva július 30-án, kedden. Szerinte a 

villamosenergia-rendszerben jelenleg stabilizálódik a helyzet. „Egyelőre minden az energetikai 

szakértők által még májusban adott becslések keretein belül halad. Egy olyan időszakba 

léptünk, amikor több az áram, csökkent a hőmérséklet, ennek megfelelően a fogyasztás is 

csökkent” – idézi Bojkónak a Kijev TV-csatorna adásában július 30-án elhangzott szavait az 

Ukrenerho sajtószolgálata. 
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https://karpataljalap.net/2024/07/30/ukrenerho-kovetkezo-harom-honap-aramszunet-nelkul-telhet

